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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen lépéseket tervez a kormány a nagymuzsalyi 
aranybánya ügyében? " 

Tisztelt  Miniszter  úr!

Az ukrajnai nagymuzsalyi  aranybánya kapcsán több aggály is  felmerült  már a közelmúltban. A
korábbi  művelését  végző ukrán állami cég 10 éve csődöt  jelentett,  felhagyott  a  munkálatokkal,
hátrahagyva 140 ezer  tonna meddőhányót.  A meddőhányók csurgalékvize,  a  belőlük  szálló  por
folyamatosan szennyezi a falut. Az új befektető, a ciprusi bejegyzésű Avellana Gold nevű cég nem
kínál  megoldást  a  fennálló  helyzetre,  ellenben  határozottan  folytatni  kívánja  a  bányászati
tevékenységet, amint közte és a korábbi cég közti jogi háborúskodás lezárul - mindeközben pedig a
Tisza  szennyezettsége  Magyarországot  is  érinti.
Az  ügyben  az  Agrárminisztérium  állampolgári  megkeresésre  tájékoztatott,  hogy  a  lehetséges
környezeti kockázatokkal kapcsolatban már felvette a kapcsolatot az ukrán féllel, és több ízben is
kért tőle tájékoztatást az Espoo-i egyezmény alapján az országhatáron átterjedő környezeti hatások
felmérése kapcsán. E tájékoztatásból azonban számos dolog nem derül ki, ezért kérem Miniszter úr
válaszát  az  alább  felmerülő  kérdésekre:

Került-e sor szakmai konzultációra a nagymuzsalyi aranybána országhatáron átterjedő környezeti
hatásairól az ukrán fél és a magyar kormány között?

Kíván-e élni a magyar kormány a helyszíni tájékozódás igényével?

Tervezi-e a kormány, hogy akár nemzetközi színtéren is megoldásra ösztönző cselekvésre bírja az
ukrán felet?

Az Espoo-i egyezmény alapján a magyar kormány mint érintett fél nem zárható ki az egyeztetésből,



tehát  tervez-e a  kormány határozottabb fellépést  annak érdekében,  hogy megfelelő tájékoztatást
kapjon?

Válaszát várva, tisztelettel:

Tordai Bence

Párbeszéd
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